
    Brattvåg Rotaryklubb  
Medlemsbrev nr 3, 2013/2014
Januar, februar og mars 2014

                President Anne Marit Sønderland
Redaksjonskomite: Lidvar Sunde, Rolv Rørhus, Jonny Helland, Jan Huse, Svein Arne Rørhus

07.01.2014 – Fritt møte

President Anne Marit åpnet 
møtet med 33 medlemmer 
tilstede. 3 av medlemmene 
hadde fylt år siden siste 
møte. Arne Vågnes 
presenterte programmet for 
våren 2014, med mange 
interessante møter å se 
frem til. 

Harald Gudbrandsen 
refererte fra sine utallige 
romjulsbøker, vi nevner i 
fleng:  =Oslo, 
Hundreåringen, Femmila, 
Analfabeten osv. Mye 
handlet om «galskap» i en 
eller annen form. Møtet ble 
avsluttet med samtaler 
rundt bordene.  
Lidvar

14.01.2014 – Arne Tande: 
Robotar – Framtida for 
industrien på Sunnmøre?

President Anne Marit 
Sønderland ønsket 
velkommen til nytt møte. 
Det var veldig godt 
fremmøte i dag, og vi 
klappet for bursdagene til 
Johan Mork den 9/1 og 
Tove Storås Høistad den 
13/1. Presidenten orienterte 
om hvordan det gikk med 
Polio+ den første halvdel i 
Rotaryåret. 
Årsfesten ser ut til å bli den 
14/2, men her blir det gitt 
beskjed om rett dato. 

Jubileumssløyfen til 17. mai 
koster kr 100,- pr stk. og det 
blir sendt rund liste som det 
blir tatt opp bestilling etter. 
Rotaryklubben får kr 40,- i 
fortjeneste pr solgte sløyfe.

Arne Tande hadde et veldig 
interessant foredrag om 
robotisering av produk-
sjonen i Norge, og om 
planer om kompetanse-
fabrikk i Haram. Han håpet 
at bedriftseierne på Sunn-
møre kunne samarbeide om 
en slik fabrikk. 
Svein Arne

 

21.01.2014 – Foredrag av 
Jan Olav Flatmark. Tema: 
Minister Gulbrand Lunde og 
dramaet på Våge. 

Anne Marit åpnet møtet, 
det var fullt hus. Det var 
ingen bursdager denne gang 
og Anne Marit opplyste at 
grunneiere har gitt kr 5.000 
til turstien.

Foredraget: 
Flatmark stilte spørsmål ved 
om det som skjedde på 
Våge var et attentat eller en 
ulykke?
Gulbrand var født i Bergen i 
1901 og kona Marie var frå 
Vanylven. Gulbrand var med 
i NS og var en dyktig taler. 
Han ble propagandasjef/ 
-minister og gikk etter hvert 

inn i regjering med Quisling. 
Det som skjedde var at han i 
1942 skulle på et møte og 
reiste hjem med bil. Ferga 
Våge – Norvik var forsinket. 
For å gjøre en lang historie 
kort, bilen trilla ut i sjøen, 
mens ferga lå litt frå land, og 
Gulbrand og kona drukna. 
Det ble vist en del bilder 
som var tatt av fotograf 
Sponland. Det ble satt opp 
en bauta i 1943, ved 
fergekaia på Våge. I juni 
1945 ble denne revet ned av 
hjemestyrken frå Ålesund. 
Sønnen til Gulbrand omkom 
i en bilulykke i Måndalen 
20/7-79.                      
Lidvar

28.01.2014 – Svein Arne 
Rørhus med yrkesforedrag

President Anne Marit åpner 
møtet med fullt hus. Hun 
åpner med å fortelle at Njål 
vil takke av etter så mange 
gode år i klubben. Helsa er 
sviktende. Ellers var det 
dagens foredragsholder som 
hadde hatt bursdag – 60 år! 

Svein Arne er født i 
Brattvåg, i Storgata 1 og 
voks opp i huset til Torstein 
Slyngstad og siden på Eidet. 
Han startet å tjene penger 
når han var 12 år, på 
bilverkstedet til faren. Han 
var bensinvakt.    
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I 1968 ble de NSU- 
forhandler og Svein Arne 
jobbet på verkstedet. Av 
utdannelse har han Alf 
Græsdal Handelsskole på 
Skodje, der traff han for 
øvrig sin kone. De ble 
Mazdaforhandler i 1970, 
med delelager, verksted og 
kundemottak. Han var så 
noen år i Breivika, sammen 
med Eiksund. Han ble etter 
hvert utløst og drev 
verksted på Vatne. 

De la ned verkstedet etter 
50 år og gikk over til 
bensinstasjon. Startet med 
salg av sjokolade og pølser i 
tillegg til bensin, som kun 
gav 50 øre pr liter i avanse. I 
dag er det mellom 350 og 
400 stk innom hver dag og 
omsetter 1,5 millioner liter 
bensin/diesel i året. ”Best” 
ble dannet av flere gamle 
Shell-forhandlere i 1999. 
Markedet blir tøffere og 
tøffere samtidig som det blir 
færre og færre stasjoner. 
Mye jobb for lite penger. 
Arbeidsdagen er fra 06.00 til 
kl 23.00. I dag kjøres det 3 
skift og de har 11 ansatte. 
Omsetning på 25 – 27 mill. 
hvorav ca kr 20 mill er 
drivstoff. 
Lidvar

06.02.2014 – ID-huset, 
Håvard Gimse og Lise 
Fjeldstad  
Desse to artistane gir sitt 
publikum det beste frå to 
verder når dei saman 
presenterer håndplukka 
verk frå den klassiske 
musikkverda og poesien si 
rikhaldige samling. Dei to 

har ein utruleg kjemi, både 
seg i mellom og med sitt 
publikum. Saman formidlar 
dei eit perfekt balansert 
program der både ord og 
tonar får kome til sin fulle 
rett. Det overordna temaet 
for framsyninga er kjærleik 
og korleis den er med oss 
gjennom alle faser av livet. 
Kjente og kjære diktarar 
som Arne Garborg, Åsmund 
O. Vinje, Andre Bjerke og 
Knut Hamsun har fått sin 
plass i programmet. Håvard 
Gimse sørgjer for musikalse 
kommentarer og 
intermezzoar gjennom 
musikk av komponistar som 
Geirr Tveit, Fredric Chopin, 
Edvard Grieg og Harald 
Sæverud. Konserten varierer 
mellom det lette 
humoristiske og det 
ettertenksame og 
sentimentale, så både latter 
og tårer sit laust hos 
publikum.       
Lidvar

11.02.2014 – Fritt møte på 
Hautunet  
Fritt møte ble ledet av 
President Anne Marit. Trond 
Skjelten og Thomas Vadset 
ble hyllet for bursdager. 
Anne Marit las opp gamle 
komitereferat fra 1978, hvor 
blant annet Kalle Aakre 
hadde snakket om 
beplantning av holmene 
utenfor Brattvåg. Rolv 
Rørhus hadde et innslag om 
knowhow og kunnskap i 
bedrifter med utenlandske 
eiere – flyttes kunnskapen 
ut av landet? Han ymtet 
med dette til diskusjon i 

klubben. Ellers gikk praten 
rundt bordene. 
Lidvar 

14.02.2014 – Årsfest på 
Brattvåg Hotell 
Etter at Anne Marit hadde 
ønsket oss velkommen tok 
kveldens toastmaster Endre 
Sandnes over og ledet oss 
på en både saklig og munter 
måte  gjennom kvelden. 
Etter å ha fortært en god 
skalldyrforrett med dertil 
hørende hvitvin, kom 
hovedretten på bordet 
med fantastisk godt 
andebryst med dertil 
hørende rødvin som virkelig 
pirret ganene våre. 

Kveldens underholdning 
stod Uhørt for, og her har vi 
virkelig en fin ungdom som 
hadde en nydelig 
stemmeprakt. Utdrag fra 
bl.a musikalen Les 
Miserables var et musikalsk  
høydepunkt. Kveldens 
ansvarlige for tale til 
damene stod Sindre for, og 
her var fortelling og gode 
dikt samlet, så her hadde 
Sindre tydeligvis gjort et 
godt forarbeid for å hylle 
våre damer.
På den andre siden med tale 
for Herrene var Jorunn den 
som priset oss mannfolk slik 
at en nesten kunne tro det 
var sant.  Jorunn dro også til 
med en vits, en premiere for 
henne, og latteren hang i 
veggene. Etter hva hun sa 
selv, var dette 
yndlingsvitsen til hennes far.
Etter at vi hadde fortært en 
søt og god dessert så 
var Rolf (Doran) ansvarlig for 
takk for maten talen. En tale 
der han priset den gode 



maten, og den kunne han 
virkelig takke for, da hotellet 
leverte et fantastisk godt 
måltid, noe vi alle satte 
skikkelig pris på.
Endre avsluttet så det 
formelle og så var det litt 
dans og gjerne med ”någo 
attåt” som avsluttet en særs 
vellykket kveld 
Jonny                

18.02.2014 – Møtefri

25.02.2014 – Sparebanken 
Møre, Ålesund 
Det var 29 fremmøtte og 
god bevertning, denne 
dagen i Ålesund. 
Sjeføkonom Inge Furre 
foredro om den økonomiske 
statusen både innenlands 
og utenlands. Kort fortalt er 
Eurosonen og USA på vei 
opp. Den amerikanske 
økonomien er driveren i 
Europa/verden og Norge. 
Veksten vil fortsette, men 
Kinas gjeld har eksplodert. 
Det ble mange spørsmål og 
livlig diskusjon. Han mente 
vi ville få en kronesvekkelse 
på lang sikt pga at det vil gå 
litt dårligere i Norge de 
nærmeste årene. 
Inflasjonen er lav i Europa 
og vi vil få lave renter i 
overskuelig fremtid. For 
Norge ellers vil 
boligmarkedet stabilisere 
seg og fortsatt høye og 
stigende boligpriser. 

Linda Rafteseth Grimstad 
(ansvarlig for samfunnseng.) 
fortalte litt historikk om 
banken og hvor de står i dag 
med 30 kontorer, 391 
årsverk og 54,6 milliarder i 

forvaltning. I 2013 ble det 
utbetalt 87 millioner til 
samfunnsutbytte, mens 
fylkets kulturbudsjett er på 
ca 80 millioner.  
Et hyggelig møte i fine 
lokaler og med god mat og 
fin stemning.  
Lidvar

04.03.2014 – Per Gidlund, 
trener Brattvåg Fotball
I president Anne Marit sitt 
fråver, vart møte opna av 
innkomande president Geir 
Magne Ingeborgvik.

Bjørn Johnsen hadde 
bursdag i dag og Ewa Hildre 
feira bursdag den 16. febr. 
Desse vart det klappa for!

Arne Vågnes informerte om 
programmet framover.

Rune Fjørtoft presenterte så 
fotballtrenaren for BIL, Per 
Gidlund. Han fortalde at han 
var 37 år og var født i 
Västerås i Sverige. Han 
hadde vore fotballtrenar 
sidan 2005. Han hadde 
kome til Brattvåg fordi han 
trivst best på mindre stader.

Forutsetninga for å verte 
fotballtrenar må vere at ein 
likar ballen, framheldt han. 
Han meinte og at ein måtte 
ha ein teoretisk bakgrunn, 
ein måtte ha spelforståing 
og ei mental oppfatning av 
fotballspelet. Ein 
fotballtrenar måtte ha både 
kunnskap om og tiltru til 
spelarane. Trenaren måtte 
vere ein god kommunikator 
og kunne skape tiltru 
mellom spelarane! Han 
måtte vidare vere delaktig 
og kunne skape samhald i 

gruppa. Trenaren måtte 
både kunne handtere 
konfliktar og lytte på 
spelarane. Han måtte både 
kjenne seg sjølv og sjå 
positive og negative sider 
ved seg sjølv og spelarane. 
Trenaren måtte både kunne 
prate sjølv og forstå 
kroppspråket til spelarane. 
Trenaren fekk klappsalver 
for framføringa og for 
formidlinga av ein trener 
sine oppgåver.

Han vart takka av 
innkomande president. Og 
vi andre gjekk glade heim 
for at vi ikkje var trenarar 
for eit fotballag!!

Rolv R

07.03.2014 – Torskeaften, 
Ålesund Øst Rotaryklubb 
Den årlige torskeaften ble 
avholdt i det Kulinariske 
Spisskammer med servering 
av rykende fersk torsk med 
lever og rogn samt dessert 
og kaffe. 
Lidvar

11.03.2014 – Dugnad 
Synnalandsvatnet 
Dugnad med vanlig arbeid 
akkompagnert av 
motorsager og hagesakser. 
Klipping av nyskudd og 
rydding av felte trær. 
Lidvar 

18.03.2014 – 
Pensjonistfesten  
President Anne Marit opna 
møtet, og ønskte ein fullsett 
sal velkomne. Så fekk 
klubbmester Endre ordet og 
leia festen vidare. Vi song så 



unisont ”No livnar det i 
lundar” av Elias Blix, og så 
framførte Frida Nustad 2 
songar. Innimellom prat 
mellom festlyden fortalde 
klubbmesteren historier 
som fekk smilet fram i 
festlyden. Før vi visste ordet 
av det, song vi av full hals 
Ivar åsen sin song ”No livnar 
det i lundar” og så kom 
”Kaffivisa” – side 62 i Rotary 
sitt  songhefte. Det var 
Øyvind som spelte til 
allsongen. Han makta det på 
ein framifrå måte, sjølv om 
det etter referenten si 
meining skjedde på eit 
svært så ustemt piano. 
Nokon bør sjå til å få dette 
instrumentet stemt! Vi kan 
ikkje utsette Øyvind for slike 
prøvelsar som dette!

Etter ”Kaffivisa” vart 
sjølvsagt både gjestar og 
rotarianarar bedne fram til 
eit bognande bord av både 
salt og søtt. Innimellom var 
det sal av lodd og gevinstar 
av mange slag  fall både på 
gjestar og rotaryanarar! 
Heile 5.855 blanke kroner 
vart resultatet av dette. Ein 
sum som uavkorta vert 
sendt til Rotary 
Internasjonal. 
Etter referenten si teljing var 
det omlag 30 pensjonistar 
som hadde møtt fram.

Ingrid Hildremyr, leiar i 
pensjonistforeininga, takka 
for ei triveleg og vel-
smakande kveldsstund!

Heilt til slutt fekk vi songar 
framført av Fride Nustad – 
og som det heiter såg det ut 
til at ”alle gjekk smilande og 
nøgde heim”!

Rolv R

25.03.2014 – Rolf Doran – 
Rotary Foundation 
På dette møtet var det Rolf 
Doran som gav oss god 
orientering og informasjon 
om Rotary Foundation. 
Dette er eit tema som er 
«varmt» heile året. 
Lidvar


